
Zápisnica č. 1/2010 
z  rokovania Kolégia rektora STU dňa 18. 1. 2010 v Bratislave 

 
Prítomní: Vladimír Báleš, František Janíček, Dušan Petráš, Ján Kalužný, Robert 

Redhammer, Milan Žalman, Helena Žideková, Dušan Bakoš, Ľudovít 
Molnár, Alojz Kopáčik, Ján Vajda, František Urban (prodekan SjF), Ľudovít 
Petránsky, Oliver Moravčík, Pavel Timár, Vladimír Kovár, Juraj Česelský 

  
Neprítomní:  Maroš Finka 
 
Program: 

Kontrola plnenia úloh 
1. Správa o vzdelávaní v akademickom roku 2008/2009 (pror. Kalužný) 
2. Aktualizácia DZR STU na rok 2010 (pror. Petráš) 
3. SEFI, výročná konferencia 2010 (pror. Petráš, dekan Moravčík) 
4. Aktuálne výzvy štrukturálnych fondov OP VaV (pror. Redhammer) 
5. Rozličné 
 
Písomne predložené materiály: 
1) Správa o vzdelávaní v akademickom roku 2008/2009 (pror. Kalužný) 
2) Aktualizácia DZR STU na rok 2010 (pror. Petráš) 
3) Aktuálne výzvy štrukturálnych fondov OP VaV (pror. Redhammer) 
 
 
Kontrola plnenia úloh 
 
Splnené úlohy:  2/9/2009, 3/9/2009 
 
Nesplnené úlohy:  4/9/2009, 1/10/2009 – plnenie predĺžené do 22.2.2010 
 
 
K bodu 1 Správa o vzdelávaní v akademickom roku 2008/2009  

(pror. Kalužný) 
  
Pror. Kalužný: Na rokovanie predložil obsiahlu písomnú správu o vzdelávaní na STU za 

akademický rok 2008/2009. Sú v nej obsiahnuté kvantitatívne údaje 
o počtoch študentov, zhodnotenie vzdelávania v jednotlivých stupňoch VŠ 
štúdia, ŠVOČ, riadiaca a kontrolná činnosť vo vzdelávaní na STU. Osobitná 
kapitola je venovaná sociálnym aspektom, štipendijnému poriadku, 
celoživotnému vzdelávaniu a Centru kariérneho poradenstva. Pripomenul 
problémy vo financiách na doktorandov. 

Dekan MTF 
STU Moravčík: 

Študenti prijatí navyše (kvôli nezamestnanosti) spôsobujú na niektorých 
fakultách porušenie pomeru učiteľ/študent=1/20 vyžadovanom v akreditácii. 
Požiadal o protokolárne zachytenie tejto skutočnosti, aby sme pri budúcej 
akreditácii nemali zbytočné problémy. Títo študenti navyše sa do uvedeného 
pomeru nezapočítavajú. 

Dekan FIIT 
STU Molnár: 

V predloženej správe sa neodrazil dramatický pokles úrovne vzdelávania na 
SŠ. Znalosti študentov hlavne z matematiky dramaticky klesajú. S týmto 
stavom je nutné niečo robiť z úrovne MŠ SR. 
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Rektor Báleš: Nie je to len otázka matematiky, podobne je na tom fyzika a chémia. 
Technické univerzity plánujú dať vyhlásenie k tomuto problému. Navrhol 
túto problematiku ako nosnú tému na nasledujúce rokovanie Priemyselnej 
rady STU. 

Dekan FCHPT 
STU Bakoš: 

Stratil sa povinný maturitný predmet matematika, zmenšila sa výmera hodín 
aj pre fyziku a chémiu a preto je základ slabý. 

Pror. Janíček: V tejto otázke odporučil spolupracovať aj so zamestnávateľskými zväzmi, 
musia to aj oni požadovať, aby to bolo priechodnejšie. 

Predseda AS 
STU Žalman: 

Nemáme v SR profesionálne združenia, ktoré by v tomto smere trvalo 
pôsobili. Je potrebné zrušiť retroaktivitu, ktorá bola napr. v akreditácii. 

Pror. 
Redhammer: 

Konkretizoval situáciu s prírodovednými predmetmi na stredných školách 
na základe vlastnej skúsenosti. 

Dekan SvF  
STU Kopáčik: 

V predloženej správe by mali byť obsiahnuté všetky pripomienky vznesené 
na tomto rokovaní. 

 
Stanovisko KR STU č. 1/1/2010 
KR STU berie na vedomie predloženú správu o vzdelávaní na STU v akademickom roku 
2008/2009 s pripomienkami. Odporúča rektorovi STU, aby v SRK inicioval aktivity, ktoré by 
zlepšili prípravu študentov SŠ z prírodovedných predmetov. 
 
 
K bodu 2 Aktualizácia DZR STU na rok 2010 (pror. Petráš) 
  
Pror. Petráš: Predložil písomný návrh materiálu aktualizácie Dlhodobého zámeru rozvoja 

STU na rok 2010 so zapracovanými pripomienkami z rokovania vedenia 
STU, ktoré sa týkali potenciálu oceňovania v ľudských zdrojoch 
a grantového systému pre mladých vedeckých pracovníkov. 

Dekan FCHPT 
STU Bakoš: 

Opýtal sa na problematiku ľudských zdrojov. V minulom roku tu bola snaha 
o to, aby aspoň profesori boli zamestnancami univerzity a nie fakúlt STU. 

Rektor Báleš: Vedenie STU malo pôvodne taký zámer, aby docenti aj profesori boli 
zamestnancami univerzity, malo by to viacero výhod. Na rokovaní AS STU 
to však nebolo schválené a súčasné vedenie STU už nemá v pláne túto vec 
znovu otvoriť. 

Dekan FIIT 
STU Molnár: 

Pripomenul, že aktualizujeme zámer rozvoja STU na rok 2010 a ešte sme 
nevyhodnotili zmeny, ktoré sme zaviedli v uplynulom roku napr. nové 
ústavy na STU a nový AIS. 

 
Stanovisko KR STU č. 2/1/2010 
KR STU berie na vedomie Aktualizáciu DZR STU na rok 2010 a súhlasí s ňou 
s pripomienkami. 
 
 
K bodu 3 SEFI, výročná konferencia 2010  

(pror. Petráš, dekan Moravčík) 
  
Pror. Petráš, 
dekan 
Moravčík: 

Podal ústnu informáciu o pripravovanej konferencie organizácie SEFI na 
STU, konkrétne na pôde MTF STU v Trnave. Na rokovaní dostali všetci 
členovia KR STU 1. cirkulár na túto konferenciu, ktorý už bol 
distribuovaný. 
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Stanovisko KR STU č. 3/1/2010 
KR STU berie na vedomie informácie o stave prípravy konferencie SEFI na STU. 
 
 
K bodu 4 Aktuálne výzvy štrukturálnych fondov OP VaV 

(pror. Redhammer) 
  
Pror. 
Redhammer: 

Informoval o dvoch aktuálnych výzvach na projekty ŠF. Prvá z nich končí 
8.2.2010 a iba z STU je avizovaných cca 30 projektových zámerov. Budú 
organizované stretnutia s vedúcimi týchto projektových zámerov kvôli lepšej 
informovanosti o príprave aj financovaní týchto projektov. 
Ďalšia aktuálna výzva je štátna pomoc, t. j. žiadateľmi sú firmy a univerzitné 
pracoviská môžu byť len ako partneri v týchto projektoch. Táto výzva končí 
v apríli 2010. 

 
Stanovisko KR STU č. 4/1/2010 
KR STU berie na vedomie informácie o aktuálnych výzvach na projekty ŠF z operačného 
programu veda a výskum. 
 
 
K bodu 5 Rozličné 
 
1) Rektor Báleš: 

− Poďakoval všetkým za účasť a dôstojný priebeh Plesu STU 
− Požiadal dekanov fakúlt STU o personálne návrhy do jednotlivých komisií pre 

hodnotenie projektov APVV. 
 
2) Kvestorka STU Žideková: 

Uviedla, že asi do polovice februára by sme mali mať konkrétne údaje týkajúce sa 
dotácie na rok 2010. Požiadala dekanov, aby čo najskôr uzavreli platby za vzájomné 
výkony v roku 2009 a aby zaslali o tom písomnú informáciu podpísanú dekanmi 
obidvoch zainteresovaných strán. 
Dekan FEI STU Vajda pripomenul, že súčasná metodika zvýhodňuje tých, ktorí 
poskytujú výkony iným a naopak. 

 
3) Prorektor Kalužný: 

− počet absolventov z FEI a FCHPT nebol správne (úplne) zadaný do centrálneho 
systému na MŠ SR 

− Dekréty o zriadení odborových komisií pre PhD a ich členov dostanú dekani 
v blízkej dobe. Do 1 mesiaca musia zvolať tieto komisie a zvoliť predsedu, ktorého 
rektor STU následne vymenuje. 

− licenčná zmluva týkajúca sa originality záverečných prác bude zrušená a bude sa 
postupovať podľa novely VŠ zákona. 

 
4) Prorektor Janíček: 

− Dňa 22.1.2010 bude na rektoráte STU stretnutie so zástupcami firmy ENEL, s ktorou 
má STU rozbehnutú dobrú spoluprácu v oblasti elektroenergetiky a atómových 
elektrární ako aj celoživotného vzdelávania. 
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− Je nutné dodať podklady pre vytvorenie plánu VO na rok 2010. Čo tam nebude 
uvedené, nemôže sa zrealizovať. Po schválení plánu VO budú zvolaní zástupcovia 
zodpovední za VO na jednotlivých fakultách. 

 
5) Prorektor Redhammer: 

− Poďakoval za rýchlu kontrolu projektov zasielaných na MŠ SR 
− upozornil, že antiplagiátorský systém kontroly sa týka aj habilitačných 

a inauguračných prác 
− tiež upozornil na tvorbu plánov VO na fakultách STU, lebo sú ohrozené aj projekty 

ŠF. 
 
6) Prorektor Petráš: 

− Poďakoval všetkým za spoluprácu pri príprave plesu STU. 
− Upozornil na ponuku výuky čínštiny na Konfuciovom inštitúte v letnom semestri 
− informoval o výsledku VO na letenky a súvisiace služby. Od 1.2.2010 bude 

podpísaná zmluva s novým dodávateľom, dovtedy platí zmluva so SATUR-om. 
 
7) Predseda UOO STU Kovár: 

− Informoval členov KR STU, že KZ na rok 2010 bude podpísaná 
− konferencia UOO STU bude dňa 15.2.2010 na FEI STU. 

 
8) Dekan FEI STU Vajda: 

− V projektoch CE sú pracovníci zaradení na fakulte a budú platení aj z CE, treba to 
doriešiť. Odpoveď: do konca januára tento problém vedenie STU dorieši. 

− aký je stav v PZS. Odpoveď: zmluva je podpísaná a postupuje sa podľa plánovaného 
reýimu. 

 
9) Dekan MTF STU Moravčík: 

Pozval všetkých členov KR STU na novoročné stretnutie v Trnave. 
 
10) Dekan SvF STU Kopáčik: 

− Pozval všetkých členov KR STU na stretnutie s akademickou obcou na SvF STU. 
− Je potrebné zvážiť rekonštrukciu výmenníkovej stanice na SvF STU. 

 
11) Dekan FIIT STU Molnár: 

Prebehla súťaž najlepší študent roka. Je proti tomu, aby nám SAV vyhodnocovala takúto 
súťaž. 

 
 
 
 
 
 
 
Zapísal: Ing. Pavel TIMÁR, PhD. 
 
 
 
Zápisnicu overili: 
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Dr.h.c. prof. PhDr. Ľudovít PETRÁNSKY, DrSc. – dekan FA STU 
 
 
Ing. arch. Juraj ČESELSKÝ – zástupca študentov v AS STU 
 
  
Prof. Ing. Vladimír BÁLEŠ, DrSc., rektor STU 


